
Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 16. ledna 2019 v ČRo od 13.00 hod., zasedací 

místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Miroslav Dittrich, 

místopředsedové Rady ČRo, Ivan Vodochodský, Tomáš Kňourek, Vítězslav Jandák, Petr 

Arenberger, Zdeněk Mahdal, členové Rady ČRo 

Omluveni: - 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu 

Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

 

                   
1. Zahájení   

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 19. 12. 2018 

 

3. Volba nové dozorčí komise Rady ČRo (informace, příprava) 

 

4. Setkání s vedením ČRo 13.45, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Měsíční informace GŘ – prosinec 2018 

- Informace k personálnímu vývoji na ČRo Vltava 

- Různé 

 

5. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

6. Různé  

- dopis a stanovisko ROZO, kauza Vltava  

- informace k VS 30. 1. 2019 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 19. 12. 2018 – předložený návrh zápisu byl bez 

připomínek. 

 

3) Volba nové dozorčí komise (informace, příprava) - H. Dohnálková připomněla 6 kandidátů pro 

volbu nové dozorčí komise, která proběhne na veřejné schůzi Rady ČRo 30. 1. 2019. Následovala 

debata radních ohledně kandidátů a možností průběhu volby podle nového volebního řádu. Pokud bude 

nová dozorčí komise zvolena – své práce se ujme s účinností od 1. 2. 2019 na dva roky.  

 

4) Setkání s vedením ČRo 13.45, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání ČRo, Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo, Josef Havel, 

ředitel kanceláře GŘ 

- Měsíční informace GŘ – prosinec 2018 – R. Zavoral upozornil na tyto body dodaného materiálu – 

pokračující síť digitálního rozhlasového vysílání DAB+, ke konci roku bylo pokrytí tímto signálem 

60%, republiky, letos plánuje rozhlas pokrytí dalších 20%, koncem roku by mělo tedy pokrytí dosáhnout 

80%. Jsou vyvíjeny i doplňkové služby – obrázky, grafika apod. Privátní sektor se k participaci již 

nestaví tak záporně a rozhlas bude iniciovat schůzky o možné spolupráci v této oblasti. Připomněl také 



probíhající kampaň upozorňující na digitální vysílání s názvem „Nezaspěte dobu dabovou, doba dabová 

je tady“.  

R. Zavoral informoval o plánech uspořádat seminář na téma vulgarity ve veřejnoprávním vysílání, 

rozhlas by zajímal zejména názor RRTV, kterou oslovil a zatím nemá žádnou reakci. Naplánován je 

seminář v rámci festivalu Prix Bohemia Radio 2. 4. 2019 v Olomouci, kam hodlá generální ředitel členy 

RRTV pozvat.   

J. Vejvoda vyzdvihl úspěšný projekt Ježíškova vnoučata, R. Zavoral doplnil, že k tomuto projektu vyšla 

10. ledna 2019 kniha, kterou radní obdrží, rozhlas by se chtěl soustředit i na seniory, kteří nejsou jen 

v domovech, ale žijí sami, již nyní probíhá spolupráce zrakově postižených, kteří seniory navštěvují 

právě v jejich domovech pro společné povídání. I pracovníci rozhlasu vyhlásili sbírku pro Ježíškova 

vnoučata, vybralo se asi 33 000,- Kč a top-management rozhlasu tuto částku zdvojnásobil.  

V. Jandák se dotázal na aktivisty z centra Klinika, kteří jsou údajně zaměstnanci rozhlasu, R. Zavoral 

upřesnil, že se nejedná o zaměstnance ČRo, ale externí spolupracovníky Radia Wave. Nicméně svou 

pozornost zvýšil k vysílání této stranice a bude mít schůzku s její šéfredaktorkou k tomuto tématu.  

- Informace k personálnímu vývoji na ČRo Vltava – R. Zavoral informoval o jednání senátní 

mediální komise dne 21. 12. 2018, kam byl také ohledně šéfredaktora ČRo Vltava přizván. K tomuto 

tématu se vyjádřila i etická komise ČRo na svém jednání 10. 1. 2019 a její stanovisko bylo zveřejněno 

na webu ČRo. Ohledně výběrového řízení na nového šéfredaktora stanice Vltava uvedl – skončil termín 

pro odevzdání přihlášek interního výběrového řízení, přihlásili se 4 kandidáti, kteří procházejí testy a 

pohovory, vítěze vybere komise (ve které jsou i dva zástupci stanice Vltava) a bude Radě oznámen 30. 

1. 2019. Zatím bez problémů vede stanici I. Hálková. 

- Různé – R. Zavoral informoval, že novela zákona o DPH byla schválena i s pozměňovacím návrhem, 

kde je zachována výjimka pro ČRo a ČT, což pro rozhlas to znamená 120 milionů a zřejmě bude nutná 

aktualizace rozpočtu. Z tohoto důvodu se GŘ rozhodl iniciativu pro navýšení rozhlasového poplatku 

směřovat na rok 2022.  

Valorizace platů v první i druhé vlně v rozhlase proběhla, v prosincových výplatách byly výběrově 

zařazeny mimořádné odměny, průměrná mzda v ČRo byla navýšena o 1500,- Kč a nyní činí 39 400,- 

korun.  

Dále GŘ informoval, že vedení rozhlasu mělo v plánu ukončit post zpravodaje ČRo ve velké Británii, 

ale vzhledem k vývoji situace kolem Brexitu bude post prodloužen do konce roku a k 1. 8. 2019 bude 

obnoven post zahraničního zpravodaje v Polsku.  

Z. Mahdal se dotázal v jaké fázi je jednání o smlouvě s OSA, R. Zavoral odpověděl, že jednání stále 

probíhají, ale zatím se nedospělo k dohodě, na vysílání to zatím nemá žádný dopad.  

J. Vejvoda se dotázal na nabídku programů ČRo, kterou stěžující si posluchač obdržel na své telefonní 

číslo, J. Hošna vysvětlil, že O2 neposkytlo rozhlasu žádné databáze svých klientů, ale jde o standartní 

mobilní marketing, který obsahoval informace o vysílání, DAB+ a odkazy na webové stránky ČRo. 

Jedná se o službu O2, kterou poskytl rozhlasu, celkem bylo rozesláno 650 000 přání a vedení rozhlasu 

přišla pouze jedna stížnost, která by měla být směřována spíše na O2.   

Závěrem se H. Dohnálková dotázala, zda vedení rozhlasu bude zvát na festival Prix Bohemia Radio také 

vedení RTVS a slovenskou rozhlasovou radu, R. Zavoral uvedl, že vedení RTVS je vždy na festival 

zváno, letos by je rád pozval i na představení Dejvického divadla 2. 4. 2019, zatím nemá reakci GŘ 

RTVS, ale bude Radu o vývoji informovat.  

 

 

5) Stížnosti a podněty posluchačů – H. Dohnálková shrnula stížnosti s vyjádřením vedení rozhlasu, 

které jsou připraveny k projednávání na lednovou veřejnou schůzi. Ke stížnostem týkající se situace na 

stanici ČRo Vltava se radní shodli na odpovědi, která bude společná všem stížnostem – návrh připraví J. 

Vejvoda společně s H. Dohnálkovou.  

 

 

6) Různé – kauza Vltava - H. Dohnálková informovala radní o dopise předsedy volebního výboru PS 

ohledně petice Za otevřenou Vltavu, navrhla předsedovi volebního výboru písemně odpovědět a 

zodpovědět dotazy z petice, k dopisu přiložit vyjádření Rady z 19. 12. 2018 a analýzu vysílání stanice 

Vltava L. Zemana. Návrh dopisu zašle všem radním. Byla shoda na tom, zaslat souhrnnou odpověď 

volebnímu výboru po veřejné schůzi, na které má zaznít jméno nového šéfredaktora/šéfredaktorky stanice 

Vltava. 

Dále informoval M. Dittrich, že se na něj obrátil M. Chaloupek a L. Wagenknecht ze Stálé komise Senátu 

 



pro sdělovací prostředky s přáním zúčastnit se veřejné schůze Rady ČRo 30. 1. 2019.  

- dopis a stanovisko ROZO – H. Dohnálková připomněla dopis odborové organizace ROZO z 18. 12. 

2019 ohledně dění na stanici Vltava, po následné diskusi se radní shodli na odpovědi předsedovi ROZO 

s nabídkou schůzky se zástupci odborů.  

- informace k VS 30. 1. 2019 – H. Dohnálková shrnula plánované body programu veřejné schůze Rady 

ČRo 30. 1. 2019: zpráva o činnosti DK za 4. čtvrtletí 2018, výsledky evaluace (V. Hradecký), informace 

GŘ (usnesení k průměrné mzdě v ČRo), personální informace (výběr šéfredaktora stanice Vltava), 

nájemní smlouvy, volba nové dozorčí komise Rady. 

 

 

 

Nejbližší termíny jednání předsednictva Rady ČRo v roce 2019: 

 

 

2019 

Leden             st  30. 1.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

 

Únor             st  13. 2.  13.00 jednání předsednictva 

  27. 2.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze – RS Regina 

 

Březen           st  13. 3.  13.00 jednání předsednictva 

                                                27. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

 

Duben                     st              10. 4.  13.00 jednání předsednictva 

  24. 4.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Květen         st              15. 5.  13.00 jednání předsednictva 

  29. 5.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Červen                    st              12. 6.  13.00 jednání předsednictva 

  26. 6.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 


